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השבועיים האחרונים היו . שלום לכולכם
פעילות והצטבר ומלאי חגים, אירועים, 

במערכת חומר רב, מעניין וחשוב. לכן 
העיתון הפעם בפורמט רחב יותר ותצטרכו  

להקדיש לו זמן רב מהרגיל ואולי גם תשומת  
 לב מעל למקובל. 

 
אחד הנושאים שמעסיק אותנו כבר שבועות  

ואפילו חודשים הוא המחאה נגד החלטות  
הממשלה. קבוצה פעילה ונחושה משתתפת  

בהפגנות ובמבצעים שונים. באופן קבוע 
 6 –בימים האחרונים תלינו יריעה גדולה 

על מגדל המים הוותיק   ,רוחב  1.5מטר אורך 
שלנו ובכך הצטרפנו לעוד עשרות ישובים 

המציגים בגאווה את מגילת העצמאות 
בתקווה שכולנו נכיר אותה ונראה בה את 

. בנוסף למגילה הגדולה נוהבסיס לעתיד
מטר   3x1קטנה יותר הוצגה גם מגילה  

אותה בנה עבורנו אביטל   –במסגרת ברזל 
וגם   ,מסד והיא הוצבה על רחבת חדר האוכל

בטקס פתיחת חגיגות יום העצמאות. )שתי  
המגילות מופיעות על עמוד השער של  

העיתון( תודה לאביטל ולשאר החברים 
 שסייעו בהצבת המגילות.    

 
ימי החג והמועד מופיעים בסיכום הקצר  

חה לנו ליאור בירק. היא היתה הכוח ששל
המניע והדוחף לקיום רצף האירועים  

המסיבי בהצלחה יוצאת דופן. נזכיר את                                   
ולגבורה ואת תצוגת   שואהלזיכרון היום 

רובם   –התיקים האישיים של חברי הקיבוץ 
כבר אינם בינינו. דווקא לכן גדולה  

 ורשת והזיכרון. חשיבותם להנחלת המ
 

תמיד   ,יום הזיכרון לחללי מערכות ישראל
מרגש ונוגע בעצבים החשופים. הטקס בחדר 
האוכל היה מכובד והאולם היה גדוש ומלא 

יותר מכרגיל. טוב שהוא נערך במתקנת  
קבועה ומסורתית אבל כדאי בכל זאת לרענן 
ולשנות מספר דברים כדי שלא ייהפך לצפוי  

 ורגיל מדי... 
 

יה לבית העלמין לפקוד את קברי  העלי
 הנופלים מקבלת גם היא מסורת ואופי.  

 

 
 

ו  , הטקס היה מהודק ומרגש ונוספה להשנה
גם נימה של מחאה צנועה בדמות שלט 

דוד על קברו של גדי -הציבה משפחת ברש
 ז"ל.  

 

 
 

ן ותחילת חגיגות  יום יום הזיכרוסעל טקס 
יום העצמאות אין צורך להרחיב. הוא הפך  
עם השנים למרכזי ומלהיב כל שנה מחדש.  

שלנו צועדים בסך ומרימים את   חייליםה
מהם כי השאר   6)השנה צעדו רק   ,המורל

שאר חלקי   המשמרת.(  נשארו בבסיס על
הטקס גם הם היו נהדרים ומגיע ציון מיוחד 

בועה והמרגשת כל להדלקת המשואות הק
 דש. פעם מח

 
ביוזמת המוא"ז מטה אשר  גבורההמצעד 

בכל שנה מצטרפים יותר היה מוצלח ו
  זה. חברים וילדים מהקיבוץ למבצע חשוב 

   

 
 

מגיע לכולנו קצת   האלוהשבועיים  ריואח
 חופש ומנוחה. 

 
 אברהם שבת שלום ו... שנשמע גם מכם.   



 
 

 ריכוז של ימי חג ומועד 
 

ימי חג רגישים    שלושה אז איך מסכמים  
ניגודים כאלה?...ובעצם אולי  בהם  כאלה ו 

 לא צריך לסכם. 
צריך לראות את ההון האנושי שיש לנו כאן 

 בקיבוץ ולחייך.
יש לנו אנשים שרוצים לעשות, כי לחייך 

להיות שותפים מלאים  להרים, לתרום,
 בארגון החגים. 

לחייך שיש לנו נוער מובחר, שכבר חצי שנה  
מתעסק עם מפקד האש המטורף שלנו, עם 
המדריכים שלהם דודי ועידו, שרק תומכים 
ועוזרים להם להגיע ולהגשים את הרצונות  

 שלהם. 
יש לנו את המפקד הכי טוב, גדול ומרשים, 

מבין כול קיבוצי התנועה )האמינו לי אני 
 יודעת(. 

 

 
 

פינת הנופלים שלנו, עיצוב השנה שינינו את 
דוד.  -ורותי בןקפלושניק של דברת  ןבעזרת

הפינה הפכה להיות גדולה ומרשימה יותר,  
מימד  נוסף להיחד עם שיריו של יונתן גפן, ו

 אחר. 
 

יש בי רצון לכתוב עוד: על טקס יום השואה, 
כהן סע עם רון ושנים, הצוות שנ  3שכבר 

ובכל שנה  ערב מרגש למסע בפולין, עושה 
 משתפר ועולה. 

 
ועל יום הזיכרון שלנו והטקס בבית בעלמין, 

שמשנה לשנה מבסס את עצמו כמכובד 
 יותר. 

 

 
 

וכמובן, טקס המעבר בין העצב לשמחה  
משנה   ןהמשואות שגם ה. ביום העצמאות 

לשנה רק משתבחות, בזכותן של רחלי שדה  
אה  לפעמים ניר)פר רייז. והריקוד ההמוני וע

בחזרות שאף אחד לא יגיע ואז בטקס אין  
וההפנינג, שזו שנה  ( מקום על הדשא...

ראשונה שאני מנסה להחזיר וגם שם היה  
 נלמד ונשפר לשנה הבאה.  חשוב שנחמד ו 

 
אז עכשיו יש קצת זמן לנשום ולחזור לשגרה  

ותכף חודש החקלאות, שבתוכו חג  
השבועות ושישי תרבות בנושא החקלאות  

 מפגשים.והרצאות ו 
 ליאור בירק     

 

 



 
 חברתית ה הנהלה  ה   ישיבת 

 23/4/23מיום  
 

, מעיין , נופרשדה , רחלי דוכס הגר נוכחים:
,  בירק , ליאתרייז , ירוןבלן , אבימסד עפר

 כהן , הראלבוכריס לימור
 לוי , איילתזינגר עמי חסרים:

 
 כלבים [ 1

נושא הכלבים שוב עולה ויש התרופפות  
 בנושא שוטטות הכלבים. 

חברתית מזכירה לחברים את ה נהלה הה
תקנון הכלבים אליו אנחנו מחויבים כחברים 

 ותושבים בכפר מסריק. 
 שוב לתזכורת. יתפרסם התקנון 

 
 עדכוני כו"א ומכרזים: [  2

נבחרה מיכל גירש.   –מועדון ניהול ה •
 . 1/5/23 - מיכל תיכנס לתפקידה ב

 נבחרה עינב רייז –אורחן ניהול ה •

 כרגע בראיונות   –אוכל ה חדר ניהול  •

 
 : מס הכנסה [ 3

נמסר דיווח בנושא סגירת שומות מס   •
, תודה לכל 2017-2021הכנסה לשנים 

 העוסקים במלאכה. 

  ההחזרי המס שקיבלנו מוקצמתוך  •
₪ לתיקון ליקויים   500,000למטבח, 

הנדרשים ע"י משרד הבריאות 
 במטבח. 

 
 2023עונת רחצה  [ 4

שעות, ימים ונוהל   החלטת הצוות על לאחר  
הנושא מוצג להנהלה    ,ע"י מינהלת הבריכה

 חברתית לאישור ופרסום לחברים:ה
 
 

 
 

 2023עונת רחצה קיץ    בריכת כפר מסריק 
  

 
יום / 
 חודש 

 
 יוני
 

  
 יולי ואוגוסט 

 
 ספטמבר 

 10-20 16-20 ד' –ב' 
 

16-19 

 16-19 10-19 16-19 ה' 

 11-17 11-18 11-18 ו' 

 10-17 9-19 9-19 שבת וחג

 שעות פתיחת הבריכה לקיבוץ 
 

  7:00-8:30ה'  -שחיית בוקר ימים א' •
ימי ראשון הבריכה סגורה לקיבוץ   •

 ולמנויים )מלבד שחיית בוקר( 
בימי שלישי, בחודשים יולי ואוגוסט   •

,  הבריכה לרשות  20:00 – 16:00בשעות 
 הקיבוץ בלבד! 

במהלך חודש ספטמבר, הבריכה תיסגר   •
באחד מימי שישי, לטובת אירוע חיצוני 

 גדול. 

 עלויות 
 

₪ )יש נוהל חתונות   5000: חתונות .1
 מסודר( 

אנשים   60:  עד תמחור אירועים קטנים .2
      לאדם .  שח' ₪20 לשעה +  300= 

 ₪ לאירוע.  3000משתתפים =  60מעל 

בסופי שבוע  –אורחים של חברי קיבוץ  .3
אורחים בחינם.   5)שישי, שבת וחגים( 

₪   30אורחים יש תשלום של  5-מעבר ל
מעלות כרטיס(.                                                  50%אחד )כל ל

 אורחים בחינם.   10 עד באמצע שבוע

 : בתשלום מלא. אירוח של מקום עבודה .4

ובני  אירוח של עובדי קיבוץ .5
: חצי תשלום על חשבון משפחותיהם

           העובד וחצי על חשבון הענף. 
 אישור ורצון מקום העבודה. בכמובן 

 ₪  60: עלות כרטיס בודד .6

 
 
 
 

.



 
 . חברתית ה הנהלה  ה החלטה: מאושר ע"י  

המחירים והעלויות תקפים לעונת   •
 בלבד!   2023הרחצה  

  - הבריכה תיפתח לקיבוץ בלבד ב  •
)שבתון חג שבועות( ובשבת    26/5/23

 . 27/5/23  - ה  
היא תיסגר    28/5ביום ראשון ה  •

 1/6/23  -ותיפתח שוב ב  
יהיה    -סיום העונה )היום האחרון(    •

 7/10בשבת ה 

 
 

 רשמה: הגר דוכס 
 

 
 

התיירות ממשיכה בפעילות  
 ערה 

ס " ב מבה-לאחרונה אירחנו את כיתות א
מבית תלמידים שצעדו אלינו  210-כ "גוונים"

בילו בחצר  ' כיתות א .ברגל  –הספר 
בנינו תכנית "אתגר   'לכיתות ב .ראשונים

שביל הנעמן" עם חידות ומשימות והרצאה  
מרתקת של עופר יעקב, פקח שמורות  

פר על הצלת חיות בר, ועל  סי. הוא הטבע
סביבת נחל הנעמן והסיפור האקולוגי  

המרתק של הנחל ושיקומו בשנים 
 האחרונות. 

 

 
 
 
 
 

 
במסגרת פעילות התיירות בימי חגגנו  ,בנוסף

והגיעו  יציאת מצריים ויום העצמאות  -חג ה
ממקומות רחוקים, דתיים,  ,מבקרים רבים

 חילונים ומכל קצוות החברה. 
 

 
 

גם מיזם שבת ישראלית  הרבה לשמחתנו  
תודות   ,בתקשורת תחוזר, אחרי כותרות רבו 

ל המועצה לשימור, עמרי שלמון, " למנכ
שהתעקש והצליח למרות התנגדויות רבות,  

                                     . לשכנע בחשיבות המיזם 
החל מראשית מאי, כל שישי שבת האתר 

 . שלנו יהיה פתוח לקהל הרחב 
 

 אפרת שדה     

 

 



 
 שיחת קיבוץ מתאריך  

13/4/23 
 

 סדר היום: 
שנים לשינוי(    10המלצת צוות ניראות  )  .1

 פרגולות   סעיף בנושא נוהל בניה פרטית ב 

 
שנים    10)   אירגוני ה מבנה  ל צוות  ה . המלצת  2

לשינוי( בנושא קדנציות במשרות ניהול  
 הבינים בקהילה 

 
 זום + מועדון  –אישור שיחה היברידית  

 ירון רייז –מינוי כיו"ר השיחה 
 הגר דוכס  –מזכירת השיחה 

 
 חברים  42נוכחים: 

 
המלצת צוות ניראות לבניה פרטית  [  1

 ופרגולות 
 יו"ר הצוות  –אמנו מציגה דניאלה 

 : רקע 
הפרגולות עלה גם בשנה האחרונה  נושא 

 בווליום גבוה. 
שנים לשינוי,  10במסגרת מעגלי השיח של 

ה שוב בקשה לבחינה של תקנון הבנייה תעל
 הפרטית. 

במקביל קיים צורך בהחלטות לגבי סככות  
 האופניים שהתווספו לאחר בניית הבית.

 
 הצוות 

שנים לשינוי   10קורא לצוותי במסגרת קול  
   .ות הקיבוץ"הוקם צוות "נרא –

צוות זה התבקש לקדם את הדיון בנושא  
 הפרגולות ולהביא לידי המלצה להחלטה 

 
 תהליך ומטרתו ה 

מטרה: גיבוש הצעת החלטה להנהלה 
 החברתית ולשיחת הקיבוץ בעניין הפרגולות. 

 תהליך: הצוות קיים למידה ודיון בנושא. 
 
 

 
 

הסבר על הנחיות הקיבוץ לתכנון והנחיות   •
 התב"ע. 

הבנת ההבדל בין החלופות וההשלכות של  •
 כל חלופה. 

 הדמיה של כל חלופה  •
 ריכוז המסקנות  •
 גיבוש הצעת ההחלטה  •

 
 קריות י מסקנות ע 

 יש צורך בהתאמות.  •
לא ניתן לנתק את נושא הפרגולות מגודל  •

 הבית. 
היכולת של הקיבוץ לאכוף חריגות בניה היא   •

 ת עד בלתי אפשרית.מוגבל
העיסוק בנושא על סדר היום כל הזמן,   •

הערכה כי לא נוכל לאורך זמן לשמר את 
 ההגבלות. 

 דינות בתכנון לטווח ארוך, כומשפחות ב •
שייתן מענה גם לילדים כבוגרים.  הסתכלות  
המשפחות היא על מצב שהחלטות הקיבוץ  

שארו בבית ההורים גם  יישתנו וילדים י
 כבוגרים. 

תכנון עוסקת בעיקר  השוועדת המצב היום  •
באישור תוכניות פרטניות וחריגות ואינה  

 מתפנה לפיתוח ולתכנון. 

 
חברתית  ה הנהלה  ה לאישור    – הצעת הצוות  

 קיבוץ: ה ושיחת  
צמדות להנחיות התב"ע ולחוק )פרט  יה •

 לפטיו הסגור בארבע קירות או יותר(. 
גיבוש הנחיות מרחביות בעיקר בנוגע   •

 לנראות. 
תוכנית בינוי לדרכים המגדירה, בין היתר,   •

 את הגישה למגרש מהדרך הציבורית. 
גיבוש ההנחיות המרחביות ותוכנית הבינוי 

יבוצעו ע"י גורם חיצוני מקצועי בליווי  
צוותים מצומצמים מטעם הקיבוץ. בנוסף, 

יתקיים תהליך שיתוף הציבור ואישור  
 במידת הנדרש. 

 
 המלצת הצוות: 

הציג את ההדמיה    -עודד רוזנקיאר 
למשמעות הבניה בפריסה למגרש, צמצום 

הקומה השניה יאפשר נראות כפרית,  
  60 -והשפעת התוספת לפרגולה מקורה של כ

 מ"ר בכל מגרש. 
 



 
 הערות חברים בשיחה:

 
*בקשה להבין למה מחריגים את הפטיו ולא 

 . מאפשרים בניה לפי הנחיות התב"ע
התשובה שניתנה: על מנת לשמור על  

בבית   מרחקים בין הבתים ולא לייצר שטח
שעלול להיות בסופו של יום מקורה ובעיקר  

 יגדיל את נפח הבית. 
*יש להשלים את המסמך לתקנות הבניה  

בניה לפי המרחביות לפני אישור, לבחון 
דגמים עם חופש מקסימלי לחברים לפני 

 הבאת הסעיף לאישור הקלפי. 
תפחית את עלויות הבניה  1*בניה בקומה 

 למשפחות המיועדות לבניה. 
*יש לשמור על הצביון הכפרי של הקיבוץ,  

 לבדוק השוואת תנאים עם השכונה החדשה. 
 בעתיד ביצה לא תאפשרשטח ההתב"ע ב

ים גדולים  מ"ר ויוצרו פער 400מגרשים של 
 בין חברי הקיבוץ. 

*יש לשמור על אחריות הקיבוץ וועדת תכנון 
לפיקוח ואישור, לא להסתמך רק עם 

הפיקוח והבקרה של הועדה המקומית  
 שעוסקת בעוד עשרות ישובים.

נסות לחריגות הבניה  ק*יש להכניס בתקנון 
תכנון העדת  ובמידה ויהיו על מנת לאפשר לו

 פיקוח פנימי. 
החברים כל אחד מעצמו *יש לדרוש מכל 

לסולידריות בתכנון הבית. לראות גם את 
 השכנים ולא רק את עצמם. 

 
החלטה: יש להביא לקלפי את השינויים עם  

 נספח של ה"הוראות המרחביות". 
 
המלצת צוות מבנה אירגוני בנושא  [  2

 קדנציות למנהלי הביניים 
 יו"ר הצוות:  –עפר רייז 

 
ידי  קדנציות לתפק בנושא   המלצות להחלטה
    ניהול מדרג ביניים

  2018בתהליך בחינת המבנה הארגוני משנת 
נעשתה עבודה מעמיקה לבחינת נושא  

הקדנציות והוגדרו במסגרתה קטגוריות 
שונות של תפקידים, ובכל קטגוריה הוגדרו  

נהלי הבחירה )קלפי/הנהלה(, ואורך התפקיד  
 )קדנציה/לא מוגבל(.  

תחת ההגדרה של תפקידי ניהול מדרג  
תפקידים כגון: מ. ענף המזון, ביניים נכללו 

מ. הנוי, מ. כלבו, מ. עסק של הקיבוץ 
על  )אורחן, ענפי חקלאות, מפעל( וכדומה. 

לא בתפקידים אלו,  ,2018- פי ההחלטה מ
תוגדר קדנציה ובאחריות ההנהלה 

של ממלא   הרלוונטית לבקר את עבודתו
התפקיד ולקבל החלטה על המשך/סיום  

 . העסקתו

 
 

במעגלי השיח עלתה דרישה לבחון נושא זה.  
שיקולי הצוות בנושא היו בין השאר: לא 
לשקוט על השמרים, להתייעל, להתחדש,  

לתת אופציות גם לאנשים אחרים להתמודד 
 על תפקיד שרוצים ועוד. 

  
 : לאחר בחינת הנושא להלן הצעת הצוות

תפקידי ניהול מדרג ביניים בקהילה )כפי  •
( ייבחרו  2018שמוגדרים בהחלטה משנת 

 ע"י ההנהלה הרלוונטית. 
שנים בתפקיד )אלא אם הוחלט על  4לאחר   •

תידרש ההנהלה לדון  קודם(סיום התפקיד 
  .של המנהל ולאשר את המשך העסקתו

בהחלטתה תתבסס בין השאר על משובים  
 תפקיד.  במהלך ה  לשבוצעו למנה

(  8שנים נוספות בתפקיד )סה"כ  4לאחר   •
להגיש  יוכל צא מכרז לתפקיד. המנהליי

ככל החברים. במידה וצוות  ומועמדות
האיתור/ההנהלה הרלוונטית ימליצו על 

  –לקדנציה שלישית  בחירת המנהל
לא אך הוא/היא יועמדו לבחירה בקלפי 

 יידרש רוב מיוחס.  

בקרה   ההצעה מייחסת חשיבות רבה לכלי •
וניהול, ולחיזוק המנהלים בכל הדרגים 

להשתמש בהם באופן שוטף ועל פי 
ההחלטות. נושא זה יהיה חלק מהמלצות  

 ההמשך של צוות המבנה הארגוני. 

השנתי שמוציאה שביעות רצון סקר  •
יהיה  כלי משמעותי למשוב  – ההנהלה

המנהלים בדרגות הביניים וכחלק  
 קדנציה. מהחלטות ההנהלות להמשך 

 הערות החברים בשיחה: 

בחלוקה בין הקהילה לעסקים מבקשים   *
לבחון אימוץ מודל הקדנציות גם בפעילויות 

 העסקיות של הקיבוץ. 
במתח בין התמקצעות המנהל וצורך   *

ענון והזרמת דם חדש  יבהחלפה לצורך ר
ההצעה מאוזנת ונותנת לחברים חדשים 

 מקום לקחת אחריות ניהולית. 
צעה את החשיבות מבקשים להוסיף לה *

לניהול עצמי ועידוד החברים לקחת חלק  
 במשרות הניהול בקיבוץ. 

 

לצות אושרו ע"י ההנהלה  ההמ  :החלטה 
 בהצבעה בקלפי החברתית ועוברות לאישור 

 
 רשמה: הגר דוכס    



 
 

 2023אפריל    – דו"ח מהעסקים  
 

בישיבת הנהלת העסקים האחרונה   כללי:
ורבעון ראשון של  2022עסקנו בסיכומי שנת 

עברנו על המטרות והיעדים    .2023שנת 
סטטוס הביצוע    ,אותם אישרנו בתוכנית

והתוצאות הכספיות בדו"ח התמחיר המסכם  
של כל ענף. את היקף השפעת המחאה 

החברתית על המדינה והכלכלה עדין קשה  
לעמוד. רוחות המלחמה והמצב המדיני  
 בטחוני ישפיעו על גובה הריבית במשק.  

 
המיתון בארה"ב משפיע על הערכת שווי  

  הכותנה ובהתאם בוצעו התיקונים בדו"חות
המלחמה המתמשכת באירופה  .סיכום השנה

תירס  והחיטה השומרת על מחיר גרעיני  
גבוהים וגם מחיר האבוקדו והדגים טוב  

 שנה קודמת ברבעון זה. באשר מ
מראים רווח   2022סיכומי התמחיר לשנת 

מיליון ₪, שנת שיא   5יפה מאד של כ 
 בחקלאות.  

 
ההשקעות שבוצעו בשנים האחרונות במאגר  

מערכות הסולאריות  בר הנופש וכפבהמים, 
  .מביאות את הפעילויות לאיזון לפני פחת
המוסך והמסגרייה השלימו את התשלום  

 להיוון הקרקע של השטח. 
יש עוד מלאכה רבה לשפר את הרווחיות  

רות ופיתוח העסקים הקיימים יבענפי הש
 והעשייה בשטח לא נפסקת. 

 
 
 
                                            בגד"ש . 1

מדן ועדכנו את שווי מלאי הכותנה לפי הא
התקבלו מקדמות על   .של מועצת הכותנה 

הגרעינים והסיבים והיתרה נמצאת במלאי  
פעולת   מופיעהבמנפטה. השנה בדו"ח 

העוטפת -הסגירה של שותפות הקטפת
בעמק  -הראשונה עם נהיר כולל מכירתה לבר

לוואה ורכישת הקטפת החדשה  וסגירת ה 
 בשותפות עם אפק. סה"כ רווח יפה מאד. 

 
 
                                 במטע האבוקדו . 2

עונת הקטיף בסיומה והצוות נערך לנטיעות  
בחציון  2022חלקה ט' בחודש הקרוב. שנת 

ראשון אופיינה בריבוי פרי ומחירים נמוכים 
מיעוט פרי ומחיר גבוה כולל מאד, חציון שני 

אחוזי יצוא יפים. השנה מסתיימת עם רווח  
המטע שלנו ברובו עדין    .קטן מהתוכנית

מטע צעיר והפוטנציאל המלא עדין לא 
 ממומש.  

 
 
                                                הרפת . 3

תוספת של  ושיפרה את תנובת החלב בחורף 
סות ברבעון מחיר המטרה מגדיל את ההכנ

הראשון של השנה. סבלנו מבעיית הפלות  
ברפת שנובעת כנראה מזיהום במזון ממרכז  

מזון כפר מכבי )הבעיה חוזרת גם באפק  
 .ובית העמק המוזנים מאותו מרכז מזון(
  2022הנושא בדיון עם מילובר. בסיכום שנת 

בעיקר בגלל עליית הרפת   נפגעה רווחיות
חיר המטרה.  מחירי המזון ואיחור בעליית מ

 ת ייצורהרווח עדין יפה. לאחר רכישת מכס
יש  2023ומכסה נוספת בתחילת  2021בסוף 

לקדם את הרחבת הרפת לשיפור התוצאות 
 ובריאות העדר. 

 
 
                                                   בלול . 4

הסתיים מדגר שני לפני הפסח לפי התכנון  
ל התשלום הראשון התקב   .של מילועוף

  2022שנת  .לרבעון על מענקי חוק הגליל
רשמה החזר חלקי של תרומתנו למשבר  
מילועוף ותוספת נאמנות להישארותנו  

  2022אג' לק"ג משווק בשנת  5באינטגרציה  
ומסיימת עם רווח שיא בלול ותוצאות  

 איכות טובות מאד. 
 
 
                                            במדגה . 5

רבעון ראשון לקראת הפסח מאופיין 
במחסור דגים לשוק, היקף המכירות גדול  

משווק ובמחיר טוב של  ,וכל דג מוכן בגודל
 -מעין₪ לק"ג קרפיון. ניצול המלאים  14כ 

החורף דגי ושמירת  איחוד )עח"א(-חרוד
מאפשרים בחודש מרץ שיווק רציף  

מודל העבודה עם   2022שנת ברפוד. למאסט
עח"א על בסיס הוצאות התפעול שלנו 

ותשלום לעח"א פרמייה על מכירת הדגים, 
  -ניצול מלאי קיים ורכישת מלאי ממדגה כפר

רופין שנסגר הגדיל את מחזור המכירות מעל 
 רווח מהפעילות השוטפת. ההתוכנית ו

 

 

 

 

 

 



 
 
 
   אנרגיה סולארית . 6

ילים ועובדים לפי הגגות פעהמתקנים על 
כות מחוברות למערכת  יברובתוכנית, 

לאחר השלמת הגדלת החיבור   .ומופעלות
בכניסה לקיבוץ, התקשורת עם השרות של  

התחזק לניטור ותגובה מהירה   "נופר"
לתיקון התקלות וגם הפעלת מערכת  

השטיפה האוטומטית נכנסה לפעילות 
סדירה. ההלוואה להקמת המערכת הוחלפה  

זמן ארוך בטיפול נופר רק בשנת להלוואה ל
פעילות הגגות מאוזנת  2022. שנת 2023

 לאחר פחת והחזר ההלוואה. 
 
 
 
                                             - מים . 7

המאגר המתין עד סוף ינואר לשיטפון  
הגבהת הסוללות אפשרו   .איכותי ראשון

ים להשקיית מבסוף פברואר לאגור עוד 
  לצרכנים  אספקת המים ,המטע והגד"ש

החלה מוקדם בגלל דלילות הגשמים. שנת 
הסתימה ברווח תפעולי ואיזון אחרי   2022

 פחת ומימון של ההשקעה הגדולה באיגום. 
 
 
 תיירות וכפר הנופש    .8

יזון הגיע לא 2022מרכז התיירות בשנת 
בזכות הירידים ושבת ישראלית אך ירידה  

בהכנסות קרון הקפה וחוסר יציבות של 
 - הפעילות הביאה לגירעון. בכפר הנופש

חציון ראשון סבלנו מהיעדרות חלקית של ב
ביא  מה שהשולה ועלויות עבודה נוספות, 

את הפעילות לאיזון תפעולי אחרי תשלום  
 ארנונה ושכ"ד. 

 
 
 
                                   –ס קאנבי   .9

הושלם מחזור גידול שלישי במתקן המו"פ  
ואנחנו ממתינים לתוצאות המעבדה לאיכות  

התקדם המו"מ עם קבוצת  .התפרחות
משקיעים חדשה שמתוכננת להיכנס במחזור  
הגידול הקרוב למחקר הקיים על מנת לבדוק 

גנטיקה נוספת ואת הניסיון של השותפים 
ים לגידול קאנביס במקביל לדיון על העתידי

 הסכם השותפות. 
 
 
 ענפי השירות  . 10
ה השלימו את תשלומי  ימסגריהיה ו ינגרה

 שכ"ד להחזר ההשקעה בהיוון הקרקע 

 
סה"כ   .שהכניס אותן לגירעון בשוטף

מאוזנות תפעולית וממשיכות לתת את  
 השרות לחברי הקיבוץ ולענפים.

 
 
 

                                           בחשמליה 
יש גרעון השנה על עבודות שלא חויבו  

בצורה מלאה, בחלקן בוצעו בחודש דצמבר  
. בבדיקה  2023וההכנסות חויבו בתחילת 

ף  הסדרת המעקב לחיוב השוטכרגע 
 לתשתיות הקיבוץ, חכ"ם ופרויקטים.

 
תודה לכל העובדים והמנהלים השותפים 

למאמץ היום יומי, לתהליך השימור 
והשיפור, להובלת התייעלות וחדשנות  
בענפים השונים ועל הישגים שאפשר  

 להתגאות בהם. חזקו ואמצו.  
 

 מנהל העסקים   ירון רייז 
 
 
 
 

 
 
 

 
 ברכות חמות ונרגשות  

 
 לנישואי    למירי כרמלי 

 
 נוי עם גיא 

 ברכות חמות לסבתא 
 

 כרמלי  נאוה  
 

 המון נחת ושמחה לכל המשפחה 
 
 

 

 

 

 

 

 



 
 

 יום הזיכרון לשואה ולגבורה 
בסיום יום הזיכרון התקיימה עצרת מרשימה  

ומרגשת באמפי שבקיבוץ לוחמי הגיטאות.  
כמה שעות לפני הטקס   -זו כבר מסורת 

-יוצא מחוף שביה  מצעד הגבורה מתקיים  
 ציון ומגיע לשטח העצרת. 

 
צועדות וצועדים  36השנה יצאו לצעדה 

מכפר מסריק כשהצעיר ביותר מבין 
 דר מזרחי. היה מרשים!   –הצועדים הוא 

 

 

 

 
 

 
 

 עומדים על המשמרת 
 

כבכל שנה השתתפו חלק מחיילינו בצעידה  
מרשימה במפקד לפתיחת חגיגות יום  

 למדינה.    75- העצמאות ה 
 

           להלן רשימת החיילים שלנו             
 )לא כולם היו ולא כולם צעדו.( 

 
 מ״פ בפלח״ן נח״ל  -סער בוכריס 

 לוחם בחטיבת הנח״ל  -גלעד קפלן 

 קורס קצינים בחיל האווירב -צוף ברון 

 רס״פ בפלס״ר נח״ל  -נועם הספל 

 במצ״ח  ירותחקנג"ד  –רז אמנו 

 חיל אוויראבטחת מתקנים  –שיר כהן 

 הצנחנים לוחם בחטיבת  -רון רייז 

 לוחמת כיפת ברזל -תום הולצר 

 מדריך תפעול מערכות נשק   –בר רייז 

 חיל הניוד אמל"חמש"ק   –רותם רשף 

 חוקרת מודיעין חיל הים–יערה מאירי 

 לוחמת חילוץ והצלה -עופרי מאירי 

 משטרה צבאית  -מאור ארליך 

 טירונות בחיל השריון  -רותם בירק 

 ים טירונות בחיל התותחנ -ירדן עוזר 

 . טירונות בסיירת צנחנים -לירי כהן 

 

 כל הכבוד למשרתים בכוחות הביטחון.  
 



                
 
 

 -גם השנה נמשיך במסורת המקומית 
 להעלות משואות אש בערב יום העצמאות. 

השנה זוהי שנה חגיגית. אנו מציינים 
שנה לייסוד הקיבוץ. במשך  90וחוגגים 

כל חודש נועד להאיר ולציין תחום  ,השנה
 בחיי הקיבוץ והקהילה שלנו.  

מדליקי המשואות השנה הינם אנשים 
שמייצגים עשייה משמעותית בתחומים 

 השונים שמרכיבים את חיינו כאן בקיבוץ.  
 

 
 

משואת הנוי והנראות   –משואה ראשונה 
נעמי מדליקה   – נעמי כחלתדליק  -בקיבוץ 

דו של יוסף בן את המשואה בשמו ולכבו
ערב, ז'ופש, אביה, מראשוני הקיבוץ שהפך  

את גן הנוי בקיבוץ למפעל חייו. מהשיח 
הראשון ומהדשא הראשון, משורשי העצים 

ועד לצמרות. גן הנוי המפואר של כפר  
מסריק שכל מי שנכנס לקיבוץ מתפעל ממנו,  

הוא מורשתו של ז'ופש וממשיכיו בצוות  
 הנוי לאורך השנים.  

 

 
 

ידליק  -משואת החקלאות  -משואה שניה  
עופר עובד בחקלאות כל ימיו  – עופר מסד

וגם כיום ומדליק את המשואה בשם כל  
 עובדי החקלאות לדורותיהם. החקלאות  

 
שלנו כוללת את הרפת, המדגה, הלול, מטע  
 האבוקדו וגידולי השדה, כולם מהווים עמוד  

 מרכזי בהכנסות ובאופי של קיבוצנו. עופר,
בנו של אלי מסד שהיה מהחקלאים 

הראשונים וממקימי המטע שלנו וחלוץ 
ממשיך  –גידול האבוקדו בקיבוץ ובאזור 

בדרכו של אביו, עבד במטע וניהל במסירות  
 את ענף הגד"ש לאורך שנים. 

 

 
 

ידליק  -משואת התרבות  –משואה שלישית 
 מסריק-התרבות בכפר –  גיא שמאלי

הייתה מרכיב מרכזי וחשוב ביותר מיומו 
הראשון של הקיבוץ. החגים המשותפים,  

היוצרים והאומנים המקומיים, המוסיקה,  
היו סימן היכר בולט של קיבוצנו   –המחול 

בארץ. גיא, כדור שלישי בקיבוץ, פעיל מרכזי 
בתחום המוסיקה בקיבוץ ובאזור, מלחין,  

נוספים ובזכותו ובזכות רבים  –מלווה, יוצר 
 אנו נהנים מתרבות איכותית. 

 

 
 

 
תדליק   -משואת החינוך  -משואה רביעית  

החינוך הקיבוצי לאורך כל   – יהודית סהר
שנותיו התפתח והשתנה. עשרות עובדות  

ועובדים, מחנכות ומחנכים, העמידו דורות  
של חניכים וחניכות עם ידע וערכים כבני 

הרך אדם. יהודית הייתה גננת מערכת הגיל  
שלנו לאורך שנים רבות. היא חינכה ילדים  

 רבים מקיבוצינו במסירות, באהבה ובחיבוק,  
 

 מדליקי המשואות  
 תשפ"ג   – עצמאות  

2023 



 
ויעידו הקשרים החמים שיש לה גם היום 

עם ההורים והחניכים שהם כבר הורים  
 וחיילים. יהודית הינה דמות מרכזית 

ומשמעותית בגיל הרך ומשמשת גם כיום, 
ילה  על אף שהיא כבר בגיל פנסיה, כגננת פע

 ומדריכה ויועצת לגננות צעירות. 
 

 
 

 -משואת הבריאות  –משואה חמישית 
שלומית מושקוביץ ושחף    תדלקנה

אחד מערכי הליבה של קיבוצנו הוא   –בירק
תחום הבריאות והרווחה. התחום הזה  

מתאפיין בצורה בולטת לאורך כל שנות 
הקיבוץ כמעט אך ורק בנשים פעילות  

. שלומית ותורמות ובעשייה מכל הלב
מיילדת במקצועה מזה שנים רבות. יילדה  

רבים מילדי הקיבוץ והייתה שותפה לרגעים 
  –מרגשים של עשרות משפחות בקיבוץ 

דור רביעי  –במקצועיות ובמסירות. שחף 
למייסדי הקיבוץ היא מתנדבת במד"א. שחף 

מהווה דוגמא לנתינה והתנדבות בפעילות  
 במגן דוד אדום.  

 

 
 

ידליק  -משואת התעשייה  - משואה שישית 
התעשייה הייתה תמיד  – דוד- אבשלום בן 

אבן יסוד בכלכלת הקיבוץ. הקיבוץ הוקם  
ביחד עם שני מפעלי תעשייה גדולים ופורצי  

נעמן ואסקר. קיבוצנו היה יצירתי   –דרך 
וגמיש ובהתאם לשינויים שנדרשו עברנו  

מתעשייה אחת לשנייה. מלבנים לקרמיקה,   
ם, ומשם לייצור טלוויזיות  מאספלט לצבעי

 בסילורה, פיתוח מערכות אלקטרוניקה  

 
  –שנים הוקם דוקרט  44והאחרון, לפני 

מפעל לייצור אריזות קרטון  מודפסות.  
אבשלום, כחקלאי לאורך שנים, עשה הסבה  

 והיה מקימו ומנהלו הראשון של מפעל 
דוקרט. גם היום ממשיך ותורם מהידע  

ח בארץ ומהקשרים המקצועיים שפית
וברחבי העולם לקידומה ולשגשוגה של  

 קבוצת דוקרט.  
 

 
 

  –תום גינת ידליק  –משואה שביעית 
  משואה זו מוקדשת לתחושת היחד

והקהילתיות שלנו בקיבוץ. כל התחומים  
שהוזכרו במשואות, נועדו עבורנו, האנשים  
שחיים בקיבוץ. והדבר החשוב עבור כולנו  

הוא תחושת היחד, הקהילתיות, 
והמשפחתיות הרחבה. תום מייצג עוד 

חברים רבים, שתורמים ופעילים בתחום זה. 
שנים בניהול ענף המזון  8תום מסיים השנה  

פקידו היה שותף מרכזי בחיזוק ובמסגרת ת
הקשרים החברתיים, ובמפגשים קהילתיים,  

 מחברים ומחממי לב.   
 

 
 

ידליקו   -משואה שמינית מרגשת במיוחד 
איציק חגג לפני שנה   - עזה ואיציק קדמי

והוא בעצם ממש מקביל לגיל   90יום הולדת 
שנות   40-הקיבוץ. עזה סיימה השנה יותר מ

 עבודה רצופה בבית התינוקות של הקיבוץ. 
 



 
 ועדיין כוחה במותניה, והיא מסייעת 

העצות, הניסיון, העזרה    לאמהות צעירות.
מהות צעירות הן אבן  יוההכוונה שלה לא

 . שלנו  מהותידרך בא
כרון ייום העצמאות שממש צמוד ליום הז

לחללי מערכות ישראל, עבור עזה ואיציק,  
הוא בוודאי יום קשה ומיוחד. עצם הנכונות  
להדליק משואה איתנו, מסמלת יותר מהכל  
את הבחירה לקום מהשבר הגדול ולהמשיך 

 בחיים מלאי נתינה ומעורבות החיי הקיבוץ.  
 

 
 

  – עמי מזרחינתדליק  –משואה תשיעית 
המשואה התשיעית תוקדש למתרחש  

במדינה מסביבנו בחודשים האחרונים. היא  
מוקדשת לחברים ולחברות, לנוער ולילדים,  

שהרימו את נס המאבק ויוצאים לגשרים, 
  –בנחישות והתמדה  –לכבישים, לרחובות 

 למען הדמוקרטיה ועתיד המדינה.  
 כולנו תקווה לעתיד טוב יותר! 

 

 
 

המשואות מייצגים עוד רבים אחרים מדליקי 
מחברינו, שעוסקים בנושאים שנוגעים  

בתקווה  –לכולנו, ומשפיעים על חיינו 
 לימים טובים יותר. 

 
   ורחלי שדה   עפר אילת כתבו:                  

 
 

ברכת המוסדניקים ליום  
 העצמאות 

 ערב טוב וחג עצמאות שמח לכולם!!  
   .הוא לא עוד מפקד השנה מפקד האש

 שנה.  90מסריק חוגג  -קיבוץ כפר  ,השנה
שנות חינוך, תרבות   90שנות עשיה,  90

 90שנות חקלאות ותעשיה,  90ובריאות,  
שנים של יחד, של חיים משותפים בתוך 

קהילה וזה מקסים וחשוב. במיוחד בימים 
גן שמתנהל במדינה שלנו,  אלו עם כל הבל

נדע להישאר קבוצה אחת מלוכדת,  חשוב ש
שנקבל שלא  ושנדע לכבד אחד את השני, 

 שבים כמונו, כולם חו
כי איך אומרים? הכל מתחיל ממך 

להישאר  ומהסביבה קרובה שלך. אם נדע 
, נוכל להצליח  בתוכנו  יםכחברה וכעם מלוכד
 לעזור למדינה כולה. 

 
בחרנו במפקד זה לתת במה, להעריך   השנה,

ולהגיד המון תודה לענפים החקלאיים 
בקיבוצנו. אתם ראויים להערכה על העבודה 

 הקשה שאתם עושים לאורך כל השנה. 
 

אנו רוצים להודות מקרב לב לכל מי   ,ולסיום
שעזר לנו להרים את המפקד, מאחורי 

איתנו  היו אנשים רבים וטובים  ,הקלעים
ובזכותם זה קורה כל שנה מחדש. באמת לא  

 מובן מאליו, תודה רבה!!! 
 

מוסדניקים רוצים האנו נעוריי כפר מסריק,  
תודה למדריכים שלנו,  להגיד המון המון 

דודי קורן ועידו בלומברג על שעות של  
.  עבודה קשה, אכפתיות והשקעה ענקית

אתם הולכים עם הרצונות שלנו, אבל גם  
שומרים עלינו שלא נעשה יותר מידי 

שטויות. באמת עזרתם לנו להקים מפקד 
 שלא נראה כמותו. 

אז שיהיה לכולנו חג עצמאות שמח ושנדע 
 והרבה!  רק זמנים טובים

אנחנו מזמינים את תום גינת להדליק את  
 הלפיד הראשון. 

  
 ה מוסדניקים אשששש!!!!! לללל ויאל 

 
 יובל רשף                             



 

 

 

 

 

 

 על כלבים, אנשים ומחאה 
 
קשר )אני   יניהםשלושה נושאים שאין ב

אז החלטתי לחבר   –חושבת( עלו אצלי 
 אותם למאמר אחד: 

 
הכלב הממוצע הוא אדם טוב יותר  

 ( אנדי רוני)  מאשר האדם הממוצע 
 

, הובלתי 2016שנים, באפריל  7לפני בדיוק 
בקיבוץ תהליך של דיאלוג קהילתי סביב 

נושא הכלבים. בדיוק סיימתי הכשרה של 
שנה בהובלת תהליכי דיאלוג קהילתיים 
והזמנתי את כל הציבור לתהליך מיוחד.  

שיח פתוח ומקרב בנושא  המטרה הייתה 
הטעון בין בעלי הכלבים לשאר הקהילה  

נות, תוך לקיחת אחריות של  ויצירת פתרו
 .  המשתתפים

איש,  60-בתהליך הכולל השתתפו יותר מ
בעלי כלבים וכאלו שממש אינם בעלי  

כלבים )ומוטרדים מהנושא, מפחדים וכו'(.  
המפגשים היו מוצלחים ועלו בהם המון 

 רעיונות לפתרונות. 
לצערי, לא הצלחנו להניע את הדברים  

של  שילוב, בעיניי,  –לאחר המפגשים 
העובדה שלא הקמתי צוות מההתחלה  

שיוביל איתי את זה וחוסר לקיחת אחריות  
 של בעלי כלבים )לא כולם(. 

 
נושא הכלבים אף פעם לא יורד מסדר היום  

הקיבוצי )הבדיחה הקבועה שלי בהרצאות  
בקיבוצים כשאני מציגה את עצמי אני 

אומרת: "עשיתי תהליכים בקיבוצים 
בנושאים שונים.. אבל בטח אצלכם אין 

זה  בעיה כזו.. בנושא הכלבים.." ותמיד תמיד 
מעורר המון תגובות וצחוק.. כי ברור שזו  

 . (יות בכל הישובים הקהילתייםבעהאחת 
 

לאחרונה שוב היו פרסומים ב"במה  
 הציבורית" ב"מקומי", ושוב התעורר הנושא. 

כבעלת כלב וגם כמי שבסה"כ די מפחדת  
מכלבים חשוב היה לי להוסיף לדיון שתי  

  –נקודות 
הדרישה היא תמיד שהכלבים יהיו קשורים  

או שילכו איתם עם רצועה. מהנסיון שלי 
על  עם הכלב שלי אבל גם ממה שאני יודעת

קשור  הכלב שליכאשר   – כלבים בכלל
ומישהו מתקרב למרפסת הוא תוקפני מאד, 

גם אם אנחנו יושבים איתו על המרפסת.  
ממש לא נעים. אבל אם הוא משוחרר על 

הוא הכלב הכי   –שהו מתקרב המרפסת ומי
חמוד בעולם. ויש עוד כמה כלבים בקיבוץ 

שקשורים רוב היום )או כולו( וכאשר  
עוברים ליד הבית של אותה משפחה זה  

 ממש ממש מפחיד. אפילו שהם קשורים.  
 

אני לא חושבת שהפתרון שהכלבים יהיו 
משוחררים כל הזמן אבל גם קשורים כל  

יוחלט על כך   בעיה. והפתרון, אם והזמן ז 
שחייבים לקשור כל הזמן, יגרום לאנשים 

לגדר את השטח סביב הבית. אחד הדברים 
שאני לפחות אוהבת אצלנו הוא שאין כמעט 

גדרות סביב הבתים. עבדתי ברגבה כמה  
אז נכון, אולי יש שם פחות כלבים  –שנים 

שמסתובבים חופשי )גם שם יש לא מעט  
(, אבל  אבל לא זכור לי כבעיה כמו אצלנו
)דבר   כמעט כל בית בישוב מגודר וסגור

שמאפשר לכלבים להיות חופשיים בתוך  
ביישוב  וזו תחושה אחרת לגמרי הגדר(
 . עצמו

)איש אז מה עושים? איך אומר אנדי רוני 
רדיו וטלוויזיה אמריקאי.. כנראה גם שם היו 

: הכלב הממוצע  בכותרתבעיות עם כלבים( 
הממוצע!   הוא אדם טוב יותר מאשר האדם

כלומר, זה תלוי בנו, האנשים. בסוף, כמו  
הרבה דברים בקהילה ובכלל זה יושב על 

לקיחת   –סולידריות, התחשבות ובעיקר 
 אחריות.  

 



מהמקום שלי אני יכולה להציע לחזור  
להצעות שעלו לפני כמה שנים )יש כמה 

ואם יהיו עוד   והצעות נוספות,  מעולות(
שירצו ויהיו מוכנים להיות שותפים אנשים 

אני מוכנה  –למהלך של יצירת פתרונות 
 להיות שותפה לכך.  

מי מכם שקרא עד לכאן ומוכן לשמוע על 
 דברו איתי.  –מה מדובר 

 
 

 להפוך תשוקה לעסק מצליח 
 

במסגרת התפקיד שלי כמנהלת תחום  
העסקים העצמאיים, וכבעלת עסק עצמאי 

בעצמי, כתבתי לא מעט בהד הנעשה על כך 
שלהיות עצמאי זה לעסוק בשיווק, גבייה, 

רכש, פרסום, תפעול, הנה"ח... יש לא מעט 
יזמים ובעלי עסקים עצמאיים, בקיבוץ  

ובכלל, שסגרו את העסק לאחר שהבינו שזה  
 ת מה שאני אוהב. לעשו לא רק 

במסגרת התפקיד שלי אני מביאה מדי פעם 
הרצאות או מקיימת מפגשים בהם אנו, 

בעלי העסקים, נחשפים לכלים או הצעות  
 ניהולבתחומים השונים שמרכיבים את 

 עסק. ה
 

ולפעמים מה שאנחנו באמת צריכים זה רגע  
לחזור להתרגשות, לשמחה ולהתלהבות.  

לפעמים אנו זקוקים להשראה, למשהו או  
 שיזכיר לנו למה כל זה כדאי.  מישהו 

 
אז הפעם החלטתי להזמין למפגש את 

מקיבוץ לוחמי הגטאות  עופרי כהן 
שמספרת את הסיפור האישי שלה והוא די  

מדהים! אני בכלל קראתי עליה בכתבה 
מחמיאה שהייתה ב"גלובס" לפני כחודשיים 

וכשגיליתי שמדובר בחברת קיבוץ לוחמי 
 מיד הזמנתי אותה.  –הגטאות 
ההרצאה והמפגש פתוחים    – והפעם 

 לכל הציבור!. כולכם מוזמנים.  
ממש ממליצה להגיע, גם למי שלא מתכוון  

זוהי הרצאה מרגשת   –לפתוח עסק עצמאי 
 ומעניינת ומתאימה לכולם. 

 

 
 

  4.5.23ההרצאה תתקיים ביום חמישי, 
 במועדון לחבר.  19:30בשעה 

 כולם מוזמנים 
 

היום אני כותב  "פעם כתבתי ספרים,  
 )אתגר קרת, בהפגנה(  שלטים"

 
שבועות, אנחנו  6-7בכל שבת בערב, כבר 

נוסעים להפגנה בחיפה. התלבטתי מה  
לכתוב כדי לשכנע אתכם, מי שעדיין לא 

הצטרף )לחיפה, לקריות, לקפלן, לגשר.. לא  
חשוב לאן( להצטרף למחאה. יש כל כך 

הרבה דברים שקראתי שמשכנעים אותי כל  
חדש כמה זה חשוב. כמה זה קריטי. פעם מ

התלבטתי מה לצטט שקראתי או מה לכתוב  
בואו. זה   –בעצמי. החלטתי פשוט לכתוב 

מסוכן לא  זה  ו   , יותר מדיי חשוב וקריטי 
מסוכן לחשוב שהכל יהיה    לעשות כלום. 

   בסדר. 
 

 אילת עפר



 
סיכום קונגרס האבוקדו  

 בניו זילנד   10  - העולמי ה  
 

בתחילת אפריל התקיים קונגרס האבוקדו  
שנים. האירוע כלל   4העולמי, המתקיים כל 

יום בבית אריזה לקיווי ואבוקדו, שני ימי 
סיור בשטחי גידול שונים ברחבי האי הצפוני  

 ושלושה ימי קונגרס. 
כמו כן ניצלנו את ההזדמנות וביקרנו בחווה 
מאוד מתקדמת לגידול אוכמניות ובכרם יין 

ולמדנו על שיטות חקלאות מקיימת  אורגני
 (. Regenerativeומחדשת )

הסיורים והקונגרס נגעו בנושאים שתמיד 
עתיד התוצרת   מעסיקים אותנו, כגון:

הטריה, שינויי אקלים, גיזום, השקיה ודישון, 
השבחת זנים וכנות, פיתוח חלקות בשטחים  

בעלי תנאי שטח ואקלים שונים, מיכון, 
וק ומיתוג, מיון  חקלאות מדייקת, שיו

ואריזה, גנטיקה, מוצרי משנה )שמן 
מי  אבוקדו(, דיווחים ממדינות שונות ועוד.

 מוזמן לפנות אלי.  –שרוצה לשמוע בהרחבה  
אני אתמקד בשני הנושאים החדשים יחסית 

והלא טריוויאליים, שנדונו בהרחבה  
ומעסיקים היום את מובילי הקונגרס ואת 

 הענף ברמה העולמית: 
 

 
 

קיימא/מקיימת  - בת   חקלאות  .1
 (Sustainability:)  בקיצור נמרץ, זוהי

חקלאות השומרת על משאבי הטבע 
 ומתחשבת בצורכי הדורות הבאים. 

בעולם הולכות ומתרבות הביקורות על  
החקלאים בכלל ועל מגדלי אבוקדו בפרט  

כמזהמים וכבזבזניים, לנוכח המשאבים 
שהגידול צורך אל מול משבר האקלים 

שהכדור ניצב מולו. אבוקדו נחשב לצרכן 
מים גדול יחסית, בעולם שסובל מבצורות 

מתרחבות וגידול אוכלוסין שדורש עוד מים. 
אבוקדו צורך כימיקלים )דשן  -" עוד "לרעתנו

וחומרי ריסוס( וניטע על קרקעות שבוראו 
 מיערות טבעיים. 

 

 
 

היו הרבה דוברים והרצאות שהתייחסו  
לנושא, אך לשם ההמחשה והקיצור, בחרתי 

" ארגון ההאס האמריקאילהביא נתון אחד: "
ערך סקר צרכנים מקיף על עמדות הציבור 

ו"ר כלפי האבוקדו. ע"פ הסקר שהציג י
הארגון, לצרכני האבוקדו ה"כבדים", צעירים 

, חשוב מאוד שגידול Z -וה  Y -בני דור ה 
האבוקדו יתבצע בהתאם לערכים בני 

קיימא. כלומר, הלחץ, במקרה זה, מגיע 
מהלקוחות ואין מניע חזק ליצרן מאשר 
לעמוד בציפיות. יו"ר הארגון הרחיב על 

התייחסות הארגון להשלכות ולאמצעים 
 נוקטים בעניין.  שהם 

למרות שבישראל גם המודעות לנושא קטנה  
יותר, וגם אנחנו יותר חסכוניים במים 

חקלאות  ומתקדמים בטכנולוגיות של 
, בכל זאת עלינו להיערך לקראת  מדייקת

עתיד מקיים, למען נכדינו ולמען דרישות  
השוק. יש לציין שמילופרי מקדמת  

  פרויקטים סביבתיים עם כמה משקי פיילוט
ואנחנו, בכפר מסריק, ביניהם. הנושא הזה  

צפוי לתפוס נפח הולך וגדל בשנים הקרובות  
 ואנחנו צריכים להיות בחזית הידע והמעשה. 

 
אמנם    כמות צריכה/ביקוש מול כושר יצור: .2

אנחנו כבר מריחים את המגמה )ומנסים 
להכחיש(, אבל אין כמו  תחזית מסודרת )עם 

יצור ולת שקפים!( שהציג כלכלן בכיר: יכ
הביקוש החזוי לעומת  האבוקדו עולה חזק

, עד כדי קירבה  שעולה באופן מתון בהרבה



המשמעות היא שערך  .  2030מסוכנת לקראת 
 .  המוצר יורד 

האתגר, שכבר נדון אצלנו, בשולחן  
האבוקדו, אינו בלעדי לישראל. בכל העולם  

נוטעים שטחי אבוקדו חדשים, המידע 
הזמן וכושר  והטכנולוגיות משתפרים כל 

היצור הולך וגדל. כל אלו מחייבים את הענף 
לעסוק ברמה אסטרטגית בפיתוח שווקים  

. מקסיקו  בהגברת הצריכה לנפשחדשים ו
היא צרכנית מספר אחת של ק"ג לנפש. גם  
אנחנו הישראלים צרכנים גדולים. הנתונים  

מארה"ב מראים כיצד הם הגדילו את  
ת ע"י  הצריכה לנפש פי כמה תוך שנים מעטו

עבודת מטה מאוחדת )ארגון ההאס כנ"ל(.  
המשימה שלנו, אם כן, היא לקדם את כמות  

 הצריכה לנפש באירופה.  
בישראל, כאמור, דנו בהצעה אחת של חברה 

בינ"ל לקידום מכירות כדי לדחוף את  
השיווק באירופה. בינתיים אין המשך למהלך  

ויש הסתייגויות הנובעות, להבנתי,  
)לארה"ב יש ספק אחד  מהבדלים מבניים

מקסיקו, בעוד לאירופה יש  –לאורך העונה 
מגוון ספקים באיכויות שונות ובעונות  

שונות לאורך השנה, מה שמגביר את 
החשיפה לסיכון. לא השתכנענו, שפעילות  
החברה תשרת אותנו ולא מתחרים מאגן  

 הים התיכון ומעבר לאוקיינוס(. 
הם  זהו דיון קריטי שתוצאותיו המצופות  

 מעשים שיביאו להגברת הביקוש. 
עלינו לוודא שהיצואנים שלנו ומובילי הענף  

 יפעלו בנדון. 
 

 
 

עיקר הסיור והקונגרס עסק באבוקדו, אבל  
 בנוסף, נחשפנו לתעשיית הקיווי שבה 
לניו זילנד יש יתרון עולמי והענף כולו  

 Zespriמנוהל "מלמעלה" ע"י חברת זספרי )
Kiwifruit Product  בדומה לקואופרטיב )

וברמה לאומית, כולל זרועות באוסטרליה  
ובמזרח הרחוק. יתרון הגודל משחק  

חשוב לזכור ולהזכיר  לטובתם. ולענייננו:  
שחקלאים חייבים לעבוד יחד ובשת"פ.  

מילופרי, המשקים וחברות    - הדגם שלנו  
 .  השיווק, הוא מודל שחייבים לשמר ולחזק 

 

 
 

בעיקר מגדלים  אנשים: 25יצאנו   ממילופרי
)מנהלי מטע(, וכן כמה אנשי מילופרי, שיווק  

נציגים  15ומחקר. מלבדנו היו עוד כ 
  6 -ישראלים נוספים. יש לציין בכבוד 

דוברים ישראלים זכו לקבל במה במגוון 
 נושאים. 

 
בהיעדרי צוות המטע החזיק את המטע  

בצורה טובה מאוד והעסק עבד מצוין. כל  
 ! כבוד 

 
 יואב גירש

 2023אפריל 
 

 



 
 ראיון פינג פונג 

 עם שני בן אדרת 
 

 ספרי קצת על עצמך:  
 

אני   הקוראים,  לכל  בןשלום  בת   אדרת- שני 
זוגתו של עמר בניק. בסוף השבוע הבא אנחנו  
נישאים בבריכת הקיבוץ ומקימים את הבית 

לפני   בכרמיאל  נולדתי  שלנו.   29המשותף 
כ לפני  לימודי   3-שנים.  את  סיימתי  שנים 

במכללת   והוראה  בחינוך  הראשון  התואר 
אר אורנים. בימים אלו אני מסיימת את התו

למידה   בלקויות  וטיפול  באבחון  השני 
עבודת  את  וכותבת  חיפה  באוניברסיטת 
התזה שלי. כיום אני עובדת במועצה אזורית 
מטה אשר כרכזת תכנית ׳עמיתי דילר׳ שהינה  

 תכנית מנהיגות בינלאומית לבני נוער. 
 

 למה בחרת לגור בכפר מסריק? 

 
עוד  עבורי  בית  היווה  מסריק  כפר  קיבוץ 

ותי כאשר השתתפתי כילדת חוץ מתקופה ילד
בקייטנת הקיבוץ. כאשר סיימתי את שירותי 
הצבאי מאוד רציתי לבוא לגור בקיבוץ ולמזלי 
זה התאפשר. לאחר המעבר התחלתי לעבוד 
לא   לשנינו  עמר.  הכרתי את  ושם  במרחבים 
אנחנו   היה ספק שאת הבית המשותף שלנו 

 נקים פה בקיבוץ. 
 

לך    החוויות הראשונות הזכורות   ן מה 
 מהקיבוץ?  

 
החוויות הראשונות שזכורות לי בקיבוץ הם  
שדוד שלי יקי לימד אותי לנסוע על אופניים 

בשביל ליד הבית הישן שלהם מול חדר  
האוכל בכיתה א'. החוויה השנייה היא  

שיעורי השחייה בקייטנה עם איילת שטהל 
 בכיתה ב' בבריכת הקיבוץ.

 

 
 

 
 מה את אוהבת לעשות בזמנך הפנוי?  

 
אוד נהנית לאפות וליצור בסוגים שונים אני מ

ואני אוהבים לצאת ביחד   של אומנות. עמר 
בכל  הטבע  את  ולהרגיש  בארץ  לטיולים 

 עונותיו. 

 
איזה מקום חוץ מהבית, את אוהבת בקיבוץ  

 ולמה? 

 
אני מאוד אוהבת את הבוסתן ופינת החי. זה 
מסמל בעיני את חיי הקהילתיות המשותפת,  

ושימו  הטבע  במשאבים הכפריות,  מהמם  ש 
 שיש לנו. 

 

 
 

 

 ספרי לנו משהו שאנחנו לא יודעים עליך? 
 

אני חושבת שסיפרתי פה כמה דברים שאתם  
אוסיף שאני תתרנית עליי אבל  יודעים    - לא 

 אין לי חוש ריח.

 
את   מגלגלת  את  למי  סיומת,  ראיון  ה לסיום 

 הלאה?  
 

 לאיתן דוידסקו  -אני מגלגלת הלאה 
 

 :  אסנת אבנון הכינה  

 



 
 

בין מדליקי המשואות השנה היתה גם נעמי  
כחל שהדליקה את משואת הנוף והנראות.  

נעמי שלחה למערכת רשימה של אבא שלה  
מקים ענף הנוי בקיבוץ ומנהלו  –ז'ופש  –

הנעשה  - המיתולוגי. הרשימה התפרסמה בהד
 שנים.     43לפני  -  1980בט"ו בשבט בשנת 

 
 ף בנו 

 
ולאלה שלהם עוד  ם כבר נשכח ליבשמ לאלה

                                           .טרם נועד
 נין,המר –הנקלט בעיניך מסביב  נוף זה

המלבלב משיח   ונובל... פורח בשפע גווניםה
 ליטמ במשיר עלים ושו ,רום צמרת  דעו

חוזר ואים שדרבדי דות על מ יצלליות מרצ
נוף זה הוא יציר כפיים שצרו את  ...חלילה 

 . והוא משלנו -פניו 
 
הוא רחוק היה   , הראשונים למקום  אבוב
אם בכלל היו לו תווי פנים  ,סביר פניםהמ

אתמול מכי היום הם היו שונים  .לזהותו
היו  ילדעת האם למחרת  היה ואיש לא יכול

  .דומים לאלה של היום 
 

הסכת   "כפות צרו אותו הכיצד?" - תשאל
באותם הימים באילו המקומות נרכן  :עושמ

הראש והעיניים נכבשו בגלי החול כדי 
דרדר  בלגלות גבעול של עשב וצרצר מטריד 

היום המבט לא ישיג  -ואילו היום  .עלוב
האילן  ואת ...של אילן באמירוציפור שיר 

ידי אנשי המקום הזה  אילנות,את כל ה
כולם וגם את  הסבים. .אבותיך .חבריך .נטעו

   .          ו לפניהםס פר  ו ודשאיםתים בנהב
 

תחנות   ,נופי בראשית ,כנגד הוד קדומים
נוף תרבותי כי הוא צמח   זהו –הטבע 

מרצונם של אנשי תרבות שרצו בסביבה יפה 
משום שהוא בעצם קיומו מסוגל להקנות  ו

אולם תרבות היא איננה צמח   .הרגלי תרבות
בר וגם נוף תרבותי איננו דבר שחי בכח 

אם הוא  . והוא זקוק לאהבה ולטיפול .עצמו
טפח  נהב ו איותר משנ יטבעמה  הרי –שלנו 
 אותו? 

 
 

 
 

לא הסביר   אזלהבין? הנוף הזה ש הנשכיל
 מתחת ידיך הפך  ,פנים ואולי אף היה עוין

להיות נוף קולט הסוכך על המהלכים  
  .ויילבשב

 
תקווה ינסוך והוא  נביט בו סביברק 
  היכו  ,נות מרחוק באוכפי שאיל :נויבותיבל

 .שורשתיהם ובני בניהם נוטעיגם  ,שורשים
ים על עצמם שאמרכיבי הנוף הזה נו - ועוד

כמו האילנות גם בני  ,את כל סימני החיים
לנות חדשים  יו אנטע  .האדם לבלבו ואינם

כי הנוף   או...ואנשים חדשים נולדו וגם ב
    הנוף הזה שלנו. -חיים  כולוהזה 

 
  יוסף בן ערב

 

 
 כמעט אלוף 

   

 
 

טניס  הלומד ומשחק  דניאל דודוצקין
בקולג' באמריקה מופיע בפוסטר כמצטיין 

 .מצטיין הליגה"דרגון" השבוע במכללה. הוא 
                                  . 6משחקים והפסיד  16ניצח 

 בעוד חודש מסתיימת העונה. 
סיים תואר ראשון. ובעוד חצי שנה  דניאל

 . 'יסיים תואר שני. עם מימון מלא של הקולג
 

 . מסריק מצטיין באמריקה-כל הכבוד לבן כפר
 



 

 
 

 לחופש ים  בורח 
 

נולדה באריתריאה. מדינה בת שישה  יודית
וחצי מיליון תושבים. מזה עשרים וחמש 

שנים שולט בה דיקטטור שעושה במדינה  
פשעים נגד האנושות. מעולם לא נערכו בה  
בחירות. אין בה חופש ביטוי. אזרחים חפים  
מפשע מושלכים לכלא ללא משפט ועוברים 

בו עינויים קשים מנשוא. יש גיוס בכפיה 
שך שנים ארוכות בתנאים לא לצבא למ

אנושיים והוצאות להורג רק כי האזרח אמר  
 .משהו נגד השלטון. ועוד ועוד

 

הצעירים שנולדו במדינה מחפשים כל דרך 
לברוח ממנה אל החופש. הם מתאגדים  

בחשאי ויוצאים למסע ארוך ומפרך במדבר  
דרך סודן לכיוון מצרים. יודית היתה בת 

ה כזאת. היא  שבע עשרה כשהצטרפה לקבוצ 
לא גילתה להוריה על תוכניתה והם לא ידעו  

לאן היא נעלמה. בדרך הכירה את אחד  
 הצעירים והרתה לו. 

 

 
 

 
הסודנים אורבים לקבוצות האלו, אך ורק 

מתוך מטרה לסחוט מהם כסף. גם הקבוצה  
של יודית ובן זוגה נתפסה והם הוכנסו לכלא  

    .               בסודן, בתנאים קשים מאוד.. 
הקבוצה  בני הסודנים התקשרו למשפחות 

באריתריאה. משפחה שהעבירה להם כסף,  
הצעיר או הצעירה שלהם, שוחררו לחופשי.  
כך נודע להוריה של יודית היכן היא נמצאת.  

הכסף הועבר ויודית ובן זוגה שוחררו  
 .והמשיכו במסע

 

אביב, בדיוק -בדרך לא דרך הגיעו לתל 
כשכרעה ללדת. נולד בן בריא באחד מבתי  

החולים. בפעם הראשונה זכתה יודית לאוכל  
 .ולטיפול אנושי מיטבי

הזוג מצא חדר באזור תל אביב, בו שוהים 
אריתראים שברחו כמוהם. האב הצעיר החל  

לחפש עבודה. לפי החלטת האו"ם, אסור 
את מי שברח  לשלוח חזרה לאריתריאה

ממנה, היות שכל מי שחוזר אחרי שברח 
 .בית סוהר והוצאה להורג –דינו 

 

כעבור זמן מה נולדה לשניים גם בת. קשיי  
הפרנסה הלכו וגדלו והאב, מתוך תסכול 

וחוסר אונים, הפך לאדם אלים. על רקע זה 
הוא גורש מהארץ למדינה אחרת שקיבלה  

ילדיה  אותו. יודית עבדה בניקיון. היא ושני
חיו ברעב תמידי. הילדה הקטנה, מלאט,  

של  ם"שהתה במשך היום ב"מחסן ילדי
מחפשי עבודה. כך נקרא המקלט  משפחות 

המאכלס את הילדים הקטנים של השוהים  
אביב. הבן צורף לבית -הזמניים באזור תל
של מהגרי עבודה, כדי  הואהספר "ירדן", גם 

 .שיודית תוכל לעבוד בניקיון

 

התקשה ללמוד. הוא הבין כל  אסרום הבן
מה שקורה למשפחתו וגם היה כל הזמן  

רעב. בבית הספר יש מתנדבים מיישובים  
"ירדן" ביה"ס באזור. היועצת החינוכית של 

שמעה על האפשרות לעבור לאחד הקיבוצים 
בארץ. היא זאת ששידכה בין יודית וילדיה 

 .לקיבוצנו

 

ערב אחד הם הגיעו לקיבוץ. חיכה להם  
מלא באוכל, בגדים, מיטות וטלביזיה   מקרר

  8-וגם שני זוגות אופניים לאסמו בן ה
 .ולאחותו בת הארבע

הקיבוץ ניהל מאבק כדי שאסרום יצטרף 
לכיתת בני גילו ב"גוונים". אחותו התקבלה 

לגן "דקל". הילדים למדו מהר מאוד את 
 .השפה העברית ורכשו חברים

    

יתה בת יודית החלה לעבוד בבית עזר. היא ה
 עשרים וחמש כשהגיעה אלינו. יודעת רק  



 
את השפה האריתריאית ומעט מילים  

באנגלית. ככל שילדיה התרגלו לקיבוץ  
והרגישו בו טוב מאוד, יודית חשה בדידות.  

מי לא היה לה עם מי לשוחח בשפתה, 
 ,שמבין את מנהגיה והתרבות ממנה הגיעה 

מישהו שתוכל לספר לו כל מה שעברה.  
להתאחד עם קרובי משפחתה  רצונה היה 

שחיים בטקסס ארצות הברית. יש לה שם  
דוד שעוסק בגיאולוגיה. הוא ומשפחתו  

מסודרים היטב. גם הם חיכו לאיחוד עם 
יודית וילדיה. נוצר קשר טלפוני עם הדוד  

 .שעודכן בכל הקורה ליודית
 

 
 

תקוה, לגור ליד -יודית וילדיה עברו לפתח 
וץ לא  אישה אריתריאית. הקשר עם הקיב

נפסק. עוד ועוד חברות וחברים ביקשו 
לעזור לה. בחופשים היו הילדים שוהים  

 במשפחות בקיבוץ. בכל שבוע נשלחו אל  
 .מוצרי מזון מהקיבוץ יודית וילדיה 

 

זוג תל אביבי שמע את סיפורה של יודית  
ביקש רשות  לגייס את כל חבריהם כדי ו

לעזור לה ולילדים. הם הסבירו שהמרחק 
תקוה קטן, והם יוכלו -הגיאוגרפי לפתח

להגיע מיד במידה ויהיה צורך בעזרה מהירה.  
הם היו מגיעים לפתח תקוה מספר פעמים  

בשבוע, ועזרה זו נטעה ביודית ביטחון 
וחבריהם היו    משפחה הזאתשאיננה לבד. ה

גוף נוסף שהביא ליודית אוכל, שני מחשבים, 
 .ריהוט ועוד

 

 במקביל יצר הקיבוץ קשר עם אישה בשם  

 
נציגת האו”ם לפליטים בארץ.  ,ג'ינה

הנציגות מטפלת בסוגיית דורשי מקלט 
מדיני מארצות בעלות משטר דיקטטורי כמו 

באריתריאה, ומחפשת להם מדינות  
שמסכימות לקבלם ולתת להם זכויות לחיים 

 רגילים

 

נסו הוכ -אסרום ומלאט  -וילדיה יודית 
כרטיסי  לרשימת הממתינים של האו”ם ל

טיסה למשפחתם בטקסס, על חשבון 
 .האו”ם

  הם עלו על טיסה בדרכם לארה"ב.  19.4 -ב
לאורך יש מספר תחנות ביניים, אך בטיסה 

 .הם מוגנים בידי האו"םכל הטיסות 

 

הרבה מאוד חברות וחברים עזרו בהתנדבות  
ומכל הלב למשפחה האריתריאית הקטנה,  

סכו כל מאמץ כדי לאפשר להם חיים ולא ח
רגילים בזמן שהותם אצלנו בקיבוץ. חיים 

ראויים המגיעים לכל  אדם באשר הוא.  
קיבוץ שלם נאבק עבורם. שתיים עשרה  

 .הם היו בישראלבסך הכל שנים 
 

 
 

הפסוק המוכר "כל המציל נפש אחת, כאילו  
הציל עולם ומלואו", קיבל משמעות  

 .אמיתית

מעגל הסבל של  ין שצריך לקוות ולהאמ
   .םיודית, אסרום ומלאט הסתיי

 .הם חופשיים
 

            של יודית:ריק מכפר מס המלאכיות  
 

יערה גינת, רותי ב.ד, מיכל גירש, נילי 
אביזמר, נירה אילת, עינב רייז, הגר דוכס,  

 נופר מעין

 

 
 גליה שטיין רשמה:  



 
 הירהורון של רון 

 
 בין הצפירות ובין התקוות

 בין צפירת היזכור ביום בזיכרון לשואה 

 לצפירות היזכור ביום הזיכרון לחללי צהל 

 בין שירת התקוה בעצרת בלוחמי הגטאות 

 לשירת התקוה בטקס הקיבוצי שלנו 

 .אני נאחז בתקוה

 .לא יכול אחרת

 לעם שההמנון הלאומי שלו זו תקוה 

 לשמוט אותה אסור 

 . אסור לאבד אותה

 עם שההמנון שלו

 הוא החלום להיום עם חופשי בארצו 

 חייב לרצות מספיק 

 להגשים את התקוה 

 , לעמוד דום

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 , לזכור את מחיר החלום

 אבק למענו בתבונה ילה

 זהר יולה

 . מעצמנו

 

 כתב וצילם: רון כהן 

 

 
 הושלמה.  המשימה אחרי מסע לאורך זמן וכמה תחנות שבדרך  

 
 53וכמה עשרות מהם )ליתר דיוק יעקב מעזבונו של זאב  ,העברתי את הספרים בשפה הגרמנית

 ספרים( נקלטו בספרייה של אוניברסיטת חיפה. 
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  .ספרים שנקלטו מתרומת ספרי זאב יעקבוכך תגיעו לרשימת כל ה 

 
 ת בחלקם, בית ראוי.שמחה שהצלחתי למצוא לספרים, לפחו 

 
 אורנה שפיצר               להשתמע,

 
 


